
  

Til KS og TR  

Referat af KS-møde torsdag den 27.10. 2022 kl. 12.30 – 16.00 på kredskontoret 
Kredsstyrelse: PB/Per Breckling, CE/Christian Ellekrog, MW/Mette Wichmann, LI/Line Illum , KD/Katrine Damkier, MH/Marianne Herlufsen 

I forhold til alle punkter indtænkes de arbejdsmiljømæssige konsekvenser af evt. beslutninger. 

 

Dagsorden: 

 

Sted: Kontoret 

1. Godkendelse af referat 

 

KS møde 6.10.22 

Referat: 

Referatet er godkendt uden bemærkninger.  

2. Genforhandling af implemen-

teringsaftalen A20 

Orientering og drøftelse. Bilag kommer senere 

Referat: 

Vi har lavet et internt notat i forhold til de forhandlinger, der fandt 

sted før ferien. Det er internt sendt ud til KS. 

- Det er grundlæggende væsentligt, at forberedelse og under-

visning hænger sammen.  

- Modellen for hvordan evt. flere uv. timer sammenkædes 

med co-teaching. At det er en ressource som lægges ud i 

team i den ene eller anden størrelse.  

- Der skal sættes fokus på en sikring af timerne til to-lærer, 

samtidig med, at det skal være nogenlunde administrativt 

fungerende. 

- Umiddelbart ikke nogen ændring i max.  

 

3. Kommunikationsstrategi Drøftelse med baggrund i FKS kurset 

Referat: 

Vi har ikke i Kredsen en velovervejet og nedskrevet strategi, det 

er der grundlæggende behov for. 

 

- Mulige overvejelser: 

o Et formål med hvad vi vil, hvem vi vil henvende os 

til.  

▪ Medlemmer  

▪ Andre interessenter 

▪ Omverden generelt 

 

o Skal vi være reagerende/proaktiv.  

 

o Vores arbejde i kredsen skal være synligt.  

 

o Hvilke medier bruger vi til hvad. 

▪  Hvordan følger vi med, udvikler vi os på 

dette område. Hvad er nødvendigt og hvad 

kan vi afsætte af ressourcer.  

o Meningsdanner??? 

 

Vi nedsætter en arbejdsgruppe bestående af Line, Katrine og Ma-

rianne, som arbejder videre med at få skrevet et udkast til en stra-

tegi. Denne arbejder vi med på kredsdøgn, som en del af dagsor-



denen til det.  

 

4. Budget 2023 Implementering af budgetforslag. Evaluering af budget og proces 

Referat: 

I forbindelsen med budgetvedtagelsen: 

- Er der sket aftaler omkring afskedigelse pga budgetreduk-

tioner 

o På PKT 

o På STU 

- De andre områder med personalereduktioner er ikke meldt 

ud endnu. Der har umiddelbart været tilfredshed med 

hvordan det er faldet ud for alles vedkommende, uden at 

sådanne situationer er nemme.  

- Der er mindre besparelser på elevtildeling.  

- Mellemformerne på skoleområdet er ekstra tilførsler til 

området. Det er tanken at det bliver i ungdomsskole-regi 

at der løses dele af disse opgaver. Det drejer sig især om 

indsatsen omkring angst og skoleværing. Den manglende 

sammenhæng med folkeskolen kan undre og kan blive et 

problem. 

- Der kan fremadrettet sættes mere fokus på klasser med 

elever, der er udadreagerende. Det må være vores opgave 

at gøre dette.  

 

5. Kongres 2023 og kongresfor-

beredende møde 

Seneste nyt, praktiske forhold, bilag kommer senere 

 

Referat: 

- De vigtige områder i kongressen er: 

o Inklusion – der er udarbejdet et materiale under 

overskriften ”Samarbejde om inklusion – et inspi-

rationsmateriale” 

o Det gode arbejdsliv. 

▪ Rammer og vilkår 

▪ Efter- og videreuddannelse 

▪ Udvikling i professionen.  

o Vedtægtsændringer –  

▪ Egedal har trukket det forslag de havde om 

krav i forhold til OK24, med lovning på en 

beregning af udgiften til at forhøje ancieni-

tet udover 12 år.  

▪ To-årig kongres periode. Der er forslag om 

at ændre årene mellem kongressen. KS er 

på nuværende tidspunkt ikke for at ændre 

på kongresperioderne.  

▪ Forslag om at ændre mulighederne for at 

man lokalt kan ændre valgperioden for KS 

fra 2 til 4 årig periode. Umiddelbart er der 

stemning i KS, for at der skal være mulig-

hed for denne lokal beslutning, vi mener 

det er en frihed man bør have uddelegeret 

til kredsen.  



▪ Der er forslag om at ændre valget til ho-

vedstyrelsen. Så det er de forpligtende 

kredssamarbejder der bliver mere som 

valgkredse. Der er ikke på nuværende 

grundlag opbakning til dette forslag, men 

man kan godt se en yderligere drøftelse af 

dette i fremtiden.  

 

6. Forflyttelsesaftale Ny aftale, bilag kommer senere 

Referat: 

Det udsættes til næste møde.  

7. AMR møder genetableret Tilbagemelding, herunder ændringer i forhold til arbejdsulyk-

ker/interne hændelser/nærved ulykker 

 

Referat: 

De arbejdsmiljøansvarlige gennemgår på mødet med TR ændrin-

gerne i dette, og hvilken betydning det har på skolerne kommu-

nalt.  

 

8. Åbent kursus, TR 112 og KS 

seminar 

Orientering, emner, ideer og praktiske forhold 

 

Referat: 

Vi har gennemgået programmet for dagene: 

- Fredag har vi brug for et ekstra lokale. Der er 5 større 

grupper. Som hver undtagen Per har ansvaret for. Line 

gennemretter pdf, når den er sendt til hende. Den sendes 

efterfølgende rundt. Der laves kopier til at bruge på selve 

kurset.  

- Lørdag laver vi seancen fælles i salen, og forsøger at få 

dette til at lykkedes ved at arbejde i mindre grupper i sa-

len. Katrine og Christian forsøger at konkretisere det.  

 

Der laves et program (mere udførligt) som udsendes mandag til 

medlemmerne som deltager på dagen.  

9. Folketingsvalg Orientering 

 

Referat: 

Der er ikke lavet nogle aktiviteter i forbindelse med folketings-

valget. FH trekanten eller Fredericia har ikke formået at få igang-

sat nogle tiltag i forbindelse med dette.  

Der har været udsendt en enkelt indbydelse til valgarrangement.  

 

10. Senere indkomne sager  

Referat: 

11. Meddelelser 

 

 

Referat: 

12. Eventuelt  

Referat: 

     

Med venlig hilsen 

Per Breckling/Christian Ellekrog 


